
 

 

Zápisnica číslo 7/2023 
zo siedmeho zasadnutia Obecného zastupiteľstva 
v Lúčke, ktoré sa konalo dňa 19. septembra 2023 

v sále KD Lúčka 
 
 

Prítomní:  PhDr. Anna Hermanovská , Peter Marcin, Anna Sopková, Mgr. Lenka Sokol,       

RNDr. Marcel Tkáč, Andrej Havrila 

 

Neprítomní: Ing. Mária Galiková, PhD. (PN) 
 

PROGRAM: 

1) Otvorenie 

2) Určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice a voľba návrhovej komisie 

3) Kontrola plnenia uznesení 

4) Návrh zmeny rozpočtu na rok 2023 – zmena č.2 (Úprava rozpočtu po schválení použitia 
rezervného fondu)  

5) Informácia o výsledku rokovania OZ v Kračúnovciach vo veci rozšírenia kapacity ČOV s obcou 
Lúčka a spoločnej kanalizácie (spoločný projekt)  

6) Návrh na schválenie zriadenia vjazdu z cesty I./21 na pozemok C-KN 454/7 v k. ú. Lúčka  

7) Rôzne 

a) Informácia o plánovanej výstavbe  Betonárne – Lúčka  

b) Informácia starostu k pripomienkam a prijatým opatreniam vyplývajúcim z Informačnej 
správy hlavnej kontrolórky o vykonanej kontrole  

c) Informácia o zahájení školského roka v MŠ  

d) Informácia o ukončení projektu: „Rekonštrukcia, modernizácie a rozšírenie kapacít MŠ 
Lúčka“ a personálnom obsadení MŠ  

e) Informácia starostu o stave ciest a miestnych komunikácií v obci  

f) Informácia o čerpaní rozpočtu príjmov a výdajov obce za I. polrok 2023 

8) Interpelácie poslancov a rôzne 
9) Záver 
 
Otvorenie 
 
     VII. zasadnutie OZ v Lúčke otvoril a celé viedol starosta obce Mikuláš Mašlej. V úvode privítal 
všetkých prítomných. Z neúčasti na rokovaní sa ospravedlnila Ing. Mária Galiková PhD. a to 
z dôvodu PN. Následne predniesol návrh programu, ktorý poslanci bez zmien schválili. 

 
HLASOVANIE: 

 Počet Poslanci 

Prítomní 6 
PhDr. Anna Hermanovská, Peter Marcin, Anna Sopková,  

Mgr. Lenka Sokol, RNDr. Marcel Tkáč, Andrej Havrila 

Za 6 
PhDr. Anna Hermanovská, Peter Marcin, Anna Sopková,  

Mgr. Lenka Sokol, RNDr. Marcel Tkáč, Andrej Havrila 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Nezúčastnil sa 
hlasovania 

0  



 

 

 
K bodu 2) 
 
a) Zapisovateľka:   Daniela Pšenáková 

 
      Overovatelia zápisnice:  Anna Sopková 
        RNDr. Marcel Tkáč 
 
b)   Návrhová komisia:   Anna Sopková 
        Mgr. Lenka Sokol 
     PhDr. Anna Hermanovská 
HLASOVANIE: 

 Počet Poslanci 

Prítomní 6 
PhDr. Anna Hermanovská, Peter Marcin, Anna Sopková,  

Mgr. Lenka Sokol, RNDr. Marcel Tkáč, Andrej Havrila 

Za 6 
PhDr. Anna Hermanovská, Peter Marcin, Anna Sopková,  

Mgr. Lenka Sokol, RNDr. Marcel Tkáč, Andrej Havrila 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Nezúčastnil sa 
hlasovania 

0  

 
K bodu 3) 
Po kontrole uznesení z uplynulého rokovania (uz. č. 31/6/2023, 32/9/2023, 33/6/2023) starosta 
konštatoval, že všetky boli odsúhlasené v rovine výroku „berie na vedomie“, čo znamená, že 
z nich nevyplynula žiadna konkrétna úloha na plnenie. 

HLASOVANIE: 

 Počet Poslanci 

Prítomní 6 
PhDr. Anna Hermanovská, Peter Marcin, Anna Sopková,  

Mgr. Lenka Sokol, RNDr. Marcel Tkáč, Andrej Havrila 

Za 6 
PhDr. Anna Hermanovská, Peter Marcin, Anna Sopková,  

Mgr. Lenka Sokol, RNDr. Marcel Tkáč, Andrej Havrila 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Nezúčastnil sa 
hlasovania 

0  

 
Návrh na uznesenie č. 34/7/2023  je súčasťou zápisnice. 
 
 
K bodu 4) 
Na predchádzajúcom rokovaní OZ poslanci schválili záverečný účet Obce Lúčka za rok 2022, 
pričom schválili aj prevod finančných prostriedkov z rezervného fondu obce na vykrytie schodku 
rozpočtu za rok 2022 a to vo výške 518,31EUR. Z toho vyplynula potreba schválenia zmeny 
rozpočtu na rok 2023 po schválení použitia rezervného fondu. Navýšia sa finančné operácie a to 
na účte položka 454001 kod 46 (to je príjem z rezervného fondu). Schodok z minulého roka 
vznikol použitím finančných prostriedkov určených na referendum, takže výdaj sa upraví na 
položke 01.6.0 637026 kod 46. 
Poslanci k navrhovanej zmene č. 2 na rok 2023 nemali žiadne pripomienky a uznesením č. 
35/7/2023 zmenu rozpočtu schválili. 



 

 

 
HLASOVANIE: 

 Počet Poslanci 

Prítomní 6 
PhDr. Anna Hermanovská, Peter Marcin, Anna Sopková,  

Mgr. Lenka Sokol, RNDr. Marcel Tkáč, Andrej Havrila 

Za 6 
PhDr. Anna Hermanovská, Peter Marcin, Anna Sopková,  

Mgr. Lenka Sokol, RNDr. Marcel Tkáč, Andrej Havrila 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Nezúčastnil sa 
hlasovania 

0  

 
Predložený materiál je súčasťou zápisnice. 
Návrh na uznesenie č. 35/7/2023  je súčasťou zápisnice. 
 
K bodu 5) 
Obecné zastupiteľstvo v Kračúnovciach sa na svojom poslednom rokovaní dňa 30.8.2023  
opätovne zaoberalo problematikou ČOV a dospelo k záveru, že vstúpi do spoločného projektu   
vo veci rozšírenia kapacity ČOV s obcou Lúčka a spoločnej kanalizácie (spoločný projekt). 
Nasledovať budú ďalšie spoločné rokovania. Do konca novembra by mala byť zverejnená výzva 
na nové projekty a ďalší postup bude závisieť od podmienok, ktoré budú v nej dané. Podľa toho 
sa bude riešiť, či žiadateľom bude Obec Lúčka alebo Obec Kračúnovce. V súčasnosti je potrebné 
vedieť, či obec do toho ide a za akých podmienok. Starosta predpokladá, že obec sa bude 
percentuálne podieľať na projekte podľa počtu obyvateľov. Náklady na prepoj medzi obcou 
Kračúnovce a obcou Lúčka budú výlučne na obci Lúčka. 
Hermanovská Anna – čistička ostáva situovaná na tom mieste kde je teraz? 
Starosta – uviedol, že či už sa čistička bude rekonštruovať alebo bude stavať nová ostáva na pôvodnom 
mieste. Momentálne je predimenzovaná, čo by sa práve týmto projektom riešilo. V roku 1993 bola kapacitne 
plánovaná spoločne aj pre obec Lúčka, no v roku 1996 im bolo poskytnutých nedostatok finančných 
prostriedkov a tak vybudovali čističku iba pre obec Kračúnovce. Teraz je potrebné urobiť na čističku audit , 
aby sa vedelo, či je v stave, že by sa dala zrekonštruovať a rozšíriť alebo bude potrebné postaviť novú pre 
cca 1500 obyvateľov 
Sokol Lenka – s akou spoluúčasťou obce na projekte sa počíta? 
Starosta – spoluúčasť je podľa toho odkiaľ by výzva vyšla. Doposiaľ bola spoluúčasť napr. cez MIRRI 0%, cez 
MAS 0%, cez Environmentálny fond 5% a cez PPA 0%. Všetko sa ale môže zmeniť. Teraz je o tom predčasne 
hovoriť. 
Teraz je podstatné prijať uznesenie o tom, že obec súhlasí vstúpiť do spoločného projektu s obcou 
Kračúnovce. Všetko, čo sa projektu bude týkať sa bude prejednávať zakaždým v oboch zastupiteľstvách. 
Marcin Peter – pre nás je veľký posun, že Kračúnovce súhlasili so spoločným projektom. Je to pre nás 
najrýchlejšia a najschodnejšia cesta. 
Sopková Anna –na rokovaniach o ČOV bol nadhodený problém, že obyvatelia Kračúnoviec vypúšťajú do 
kanalizácie dažďovú vodu?   
Starosta – o tom sa rozprávalo na predchádzajúcom stretnutí a oni o tom vedia. 
Marcin Peter – aby nedošlo k tomu, že sa napojíme my a budú sa občania Kračúnoviec sťažovať na nás, že 
kôli nám kapacitne ČOV nestačí 
Starosta – starosta vysvetlil, že nás by toto nemalo trápiť, nakoľko na hranici prepojenia bude meracie 
zariadenie, čítačka, ktorá ukáže, koľko splášok bolo odvedených do kanalizácie Kračúnoviec. No chápe, čo 
poslanec Marcin tým myslel, že sa obáva, že sa bude ČOV zatápať a budú zvýšené náklady na jej opravu 
a údržbu. No to bude potrebné dopredu dojednať v predom uzavretej dohode, či zmluve. 
Anna Sopková – či sme na to pripravení, keď sa kanalizácia a ČOV dokončí a spustí, že budú všetci občania 
púšťať splašky do ČOV a nie do kanalizácie pri hlavnej ceste, či potoka? 
Starosta – navrhujem jednu vec, aby každá domácnosť dostala dotazník a v ňom uvedie koľko kubíkovú 
žumpu má, koľko krát ročne ju vyváža a poprípade koľko finančných prostriedkov ho to stojí – to by bol 
dobrovoľný údaj. 
Sopková Anna – niektorí nevedia koľko kubíkov má ich žumpa 
Pšenáková Daniela – myslím, že to nie je problém vyrátať. Viem koľko krát mi žumpu vyťahá a aký obsah 
má fekálne auto, koľko kubíkov naraz vyvezie. 



 

 

Sopková Anna – treba urobiť prieskum, kde občan uvedie chcem – nechcem napojiť sa na ČOV. 
Marcin Peter – keď občania majú vlastnú ČOV 
Starosta – občania, ktorí majú vlastnú ČOV na ktorú dostali povolenie pred spustením obecnej kanalizácie 
a ČOV nie sú povinní sa pripojiť. V našej obci sa jedná o cca 3 domácností. Záleží  ale na tom, či povolenie 
dostal cez vodoprávne konanie. 
Marci Peter – čo sa týka uloženia potrubia v zemi. Kde je záruka, že je v poriadku, keď je tam uložené toľko 
rokov a medzi tým sa už robili cesty... 
Starosta – potrubie, ktoré je uložené v zemi je riadne uzavreté zátkami. Môže v ňom byť len vyzrážaná voda, 
ktorá sa vplyvom poveternostných podmienok usádza na povrchu. Nič iné by sa tam nemôže nachádzať, 
samozrejme ak niekto pri súkromných prácach niečo neprekopal. Kanalizácia je v hĺbke 150cm a vodovod 
120cm po povrchom. Už 75 domácností má vo svojich šachtách namontované čerpadlá. Ostalo ešte 27 
domácnosti. 
Marcin Peter – nedá sa do projektu zahrnúť aj revízia uložených potrubí, lebo si myslí, že tam nás čaká samé 
prekvapenie. Aby nedošlo k tomu, že sa postaví spoločná ČOV a obec bude ešte ďalšie finančné prostriedky 
musieť investovať do opravy kanalizácie. 
Starosta – pred spustením kanalizácie prebiehajú tlakové skúšky po jednotlivých vetvách a kontrolujú sa 
Marcin Peter – to je všetko teória, ktorá sa pred rokmi zakopala do zeme a nikto to nikdy neodskúšal. Čo 
stým ak sa porucha ukáže na jednotlivých uliciach? 
Starosta – budeme to musieť opraviť. Pri kolaudácií sa tieto veci kontrolujú. 
Sopková Anna – pán Marcin naráža na to, aby sa náklady na opravu  zakomponovali už do projektu. Či už 
ho bude vypracúvať obec Lúčka alebo obec Kračúnovce 
Marcin Peter – ku tejto problematike by bolo potrebné zvolať verejnú schôdzu, aby občania vedeli o ďalšom 
postupe 
Starosta – samozrejme... keď to bude aktuálne zvolá sa verejné zhromaždenie. Teraz je postup nasledovný 
– osloviť projektanta, urobiť audit a opätovne si sadnúť k spoločnému rokovaniu s obcou Kračúnovce 
Sopková Anna – koľko sme vyplatili projektantovi, ktorý už niekoľkokrát prerába projekt? 
Starosta – doposiaľ mu neboli vyplatené žiadne finančné prostriedky. Tentokrát to nebol vypracovaný 
samostatný projekt, ale jeho štúdia, ktorá by mala slúžiť ako podklad pre spoločné rokovania a územné 
konanie. 
Po rozsiahlej diskusii dal starosta o návrhu na uznesenie hlasovať. 
 
HLASOVANIE: 

 Počet Poslanci 

Prítomní 6 
PhDr. Anna Hermanovská, Peter Marcin, Anna Sopková,  

Mgr. Lenka Sokol, RNDr. Marcel Tkáč, Andrej Havrila 

Za 6 
PhDr. Anna Hermanovská, Peter Marcin, Anna Sopková,  

Mgr. Lenka Sokol, RNDr. Marcel Tkáč, Andrej Havrila 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Nezúčastnil sa 
hlasovania 

0  

 
Predložený materiál je súčasťou zápisnice. 
Návrh na uznesenie č. 36/7/2023  je súčasťou zápisnice. 
 
K bodu 6) 
Zriadenie vjazdu z cesty I./21 na pozemok C-KN 454/7 v k. ú. Lúčka je ďalšia problematika, 
ktorou sa OZ zaoberalo na niekoľkých rokovaniach. Ide o to, že občania, ktorí majú záujem 
o výstavbu rodinných domov, nemôžu dostať stavebné povolenie, nakoľko im chýba súhlas 
Slovenskej správy ciest na vjazd ku pozemkom. 
Po poslednom rokovaní obce so SSC, KDI, Okresným úradom Prešov a projektantom Ing. 
Ondrejom bol navrhnutý systém vjazdu s dopravným značením napojením sa na cestu. Po 5 
rokoch dal KDI súhlas s napojením a aj s určením výnimky z ochranného pásma, nakoľko cesta je 
medzinárodného významu ochranné pásmo je 100m. SSC má projekt na stole a čakáme na 
vyjadrenie. K predmetnému vyjadreniu potrebujú od nás uznesenie, ktorým OZ dáva súhlas na 
zriadenie vjazdu. Cesta – vjazd musí byť vo vlastníctve obce. Obec potrebuje súhlas na vjazd 
a následne ona dáva súhlas pre občanov na vjazdy k pozemkom z obslužnej komunikácie 



 

 

a výnimku z ochranného pásma. Starosta už má vypracovaný geometrický plán na komunikáciu 
v celej tejto lokalite, aby boli zabezpečené prístupy na všetky pozemky. Zároveň má aj predbežné 
súhlasy všetkých dotknutých vlastníkov. 
Po vysvetlení problematiky vjazdu dal starosta o návrhu na uznesenie hlasovať. 
 
HLASOVANIE: 

 Počet Poslanci 

Prítomní 6 
PhDr. Anna Hermanovská, Peter Marcin, Anna Sopková,  

Mgr. Lenka Sokol, RNDr. Marcel Tkáč, Andrej Havrila 

Za 6 
PhDr. Anna Hermanovská, Peter Marcin, Anna Sopková,  

Mgr. Lenka Sokol, RNDr. Marcel Tkáč, Andrej Havrila 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Nezúčastnil sa 
hlasovania 

0  

 
Predložený materiál je súčasťou zápisnice. 
Návrh na uznesenie č. 37/7/2023  je súčasťou zápisnice. 
 
 
K bodu 7) 
 
a) Informácia o plánovanej výstavbe  Betonárne – Lúčka 

Betonárka sa plánuje stavať na lokalite Topliská. Je to smerom od Kračúnoviec k obci 
Lužany pri Topli po pravej strane v časti oproti bývalému letisku. Nezasahuje do 
ochranného pásma (mimo plánovanej R4). Stavebníkom je firma INŠTAL-CENTRUM, Peter 
Zajac, Kračúnovce. Obec v tejto veci vydala stanoviska k inžinierskym sieťam, kde 
konštatuje, že v uvedenej lokalite nie sú žiadne siete. Starosta stavebníka upozornil na to, 
že povolenie vjazdu na pozemok bude potrebovať od SÚC, nakoľko obec je vlastníkom 
pozemku ale SSC je vlastníkom a správcom cesty. Starosta nevidí vo vybudovaní 
Betonárky žiaden problém, ba naopak si myslí, že do budúcna by mohla byť prospešná pre 
potencionálnych stavebníkov.  
Hlavná kontrolórka  - plánuje stavať na obecnom pozemku? 
Starosta -  stavať plánuje na vlastnom pozemku. Pozemok vo vlastníctve obce, ktorý 
starosta spomínal je pozemok pod cestou. 
Marcin Peter – ako ďaleko sa tento pozemok nachádza od pozemku vo vlastníctve obce na 
ktorom sa do budúcna uvažuje s kompostoviskom? 
Starosta – je to cca 300m 

b) Informácia starostu k pripomienkam a prijatým opatreniam vyplývajúcim z Informačnej 
správy hlavnej kontrolórky o vykonanej kontrole  

Starosta informoval poslancov zistených nedostatkoch a opatreniach, ktoré hlavná 
kontrolórka uložila v správe z vykonanej kontroly a to: 

 V uzneseniach, ktorými OZ schvaľuje prijatie návratných zdrojov nie je presne 
špecifikovaný účel – do budúcna si na to OZ dá pozor, aby to bolo presne špecifikované 

 Prijatie návratných zdrojov financovania je výlučne v kompetencií OZ, preto prijatie 
záväzku z úveru bez uznesenia OZ je prekročením kompetencií – nakoľko v minulosti pri 
niektorých úveroch účel nebol užšie špecifikovaný, obec to berie na vedomie 
a v budúcnosti to bude takto riešiť 

 OZ v roku 20222 schválilo prijatie nenávratných zdrojov financovania aj napriek tomu, že 
obec v tom čase nespĺňala podmienky pre ich prijatie – aj keď to boli len preklenovacie 
úvery, čo nejdú do dlhu obce – berieme to na vedomie 

 K náhradným zdrojom financovania neboli písomné stanoviská hlavného kontrolóra – 
hlavný kontrolór bol účastný na každom zasadnutí, kde sa mal možnosť vyjadriť slovne 



 

 

 Deklarovaná zadlženosť obce zo Záverečného účtu je na zákonnej hranici 50%, preto je 
potrebné aby starosta podal OZ informáciu a zdôvodnil výšku dlhu predložil návrh na jeho 
zníženie – po spoločnom stretnutí hlavnej kontrolórky s účtovníčkou obce sa upresnili 
niektoré zaúčtovania, čím sa zmenila účtovne úverová zadlženosť obce pod 50%. 

c) Informácia o zahájení školského roka 
Riaditeľka MŠ Mária Ondeková informovala poslancov, že školský rok 2023/2024 bol 
zahájený 4.9.2023. Otvorila sa ako dvojtriedna MŠ. Z minulého školského roka sa 
preniesol počet detí 17. Nových sa prijalo 10 s tým že bolo podaných 10 žiadosti 
a všetkým bolo vyhovené. Deti sa delia do dvoch skupín. Predškolákov máme 8. Budú sa 
vzdelávať hornej triede. Aby bol počet deti adekvátny v oboch triedach s predškolákmi 
budú v jednej triede aj detí, ktoré v priebehu tohto školského roka dosiahnu vek 5 rokov, 
aj keď ešte predškoláci nie sú. V druhej triede budú mladšie deti. MŠ navštevuje 5 detí 
vo veku 2 rokov a tie sa rátajú do počtu za dve. Po dohode so zriaďovateľom pracujú 
zatiaľ 3 učiteľky a to z dôvodu, že sa doposiaľ nevedelo, koľko deti od septembra skutočne 
(fyzicky) nastúpi, nakoľko niektorí rodičia oznámili, že deti nastúpia v priebehu roka keď 
dovŕšia 3 roky. Doobeda fungujú dve triedy a poobede sa spájajú do jednej triedy. Deti 
zatiaľ z dôvodu adaptácie nie sú rozdelené aj preto aby sme im ten začiatok uľahčili a na 
druhej strane je tam veľa malých detí, ktoré treba dokrmovať, chodiť s nimi často na WC 
a na spanie dávať plienku. Od 1.1.2024 sa ráta s prijatím štvrtej učiteľky a triedy by mali 
fungovať v normálnom režime ako dve samostatne triedy. 
Čo sa týka aktivít, pani riaditeľka by ich rada najprv prebrala s rodičmi na rodičovskom 
združení, ktoré sa bude konať na budúci piatok 29.9.2023, kde im predloží najprv svoje 
návrhy a tak si vypočuje návrhy zo strany rodičov a následne návrhy aktivít predloží 
zriaďovateľovi. S mnohými nápadmi prišli aj nové kolegyne ale aj to je potrebné 
prerokovať s rodičmi. Treba zistiť či by bol záujem o tematický krúžok, tanečný alebo 
spoluprácu so ZUŠ. Toľko informácie zo strany pani riaditeľky. 
Sopková Anna – chcela sa informovať či by sme do budúcna nemohli zvažovať, lebo prišli 
echa aj  z mesta Giraltovce a bol taký návrh, či by sme nemohli spolupracovať počas 
letných prázdnin a spojiť sa s MŠ Kračúnovce. Vyšli by sme tak v ústrety rodičom 
a mesiac by bola funkčná MŠ v Lúčke a mesiac v Kračúnovciach. Bol by záujem aj zo 
strany rodičov z Giraltoviec, nakoľko MŠ v Giraltovciach funguje tiež len 1 mesiac počas 
prázdnin. Rodičia by mali o deti postarané, nakoľko nie každý má starých rodičov alebo 
niekoho, kde ho môže dieťa dať. 
Riaditeľka MŠ – nie je to také jednoduché, lebo do každej MŠ, ktorú dieťa navštevuje, 
musí byť riadne podaná prihláška aj keď len na mesiac a pred nástupom doložené 
potvrdenie od lekára. Za ďalšie - prevádzka MŠ musí byť 3 týždne uzavretá z dôvodu 
sanitácie a iných prác. Vo väčších mestách to funguje, lebo sa zamestnanci prestriedajú. 
Starosta – v mestách sú viaceré MŠ ale majú jedného zriaďovateľa. Tieto veci je potrebné 
aj legislatívne dotiahnuť. 
Tkáč Marcel – nie je to tak jednoduché, nakoľko MŠ sú financované cez normatívy na 
žiada. Na jedného žiaka nemôže byť prijatý normatív na dvoch školách. Takže je potrebné 
do jednej MŠ dieťa na mesiac  prihlásiť a následnej ho po mesiaci odhlásiť a opätovne 
prihlásiť do pôvodnej. 
Hlavná kontrolórka – formou škôlky sa to nedá, ale dalo by sa to urobiť inou formou. 
Napríklad formou tábora za poplatok. Určite treba hľadať na to iný spôsob. 
Riaditeľka MŠ – treba zistiť aj na RUVZ, či by to nebol problém, či by to bolo v poriadku. 
Na veľkých škôlkach sa vedia zamestnanci striedať ale u nás napr. kuchárka 3 týždne 
v auguste potrebuje na sanitáciu, v júli bude variť... kedy si ma vyčerpať dovolenku? 
Marcin Peter – nehľadajme ako sa to nedá, ale ako sa to dá. Ešte je na to čas. 
Starosta – v prvej rade je potrebné zistiť záujem rodičov u nás v obci i v okolitých 
obciach. Aby to nedopadlo, že niečo sa zriadi a prídu prázdniny a nastúpi pár deti. Do 
mája je potrebné tieto veci vedieť. 
Sopková Anna – v máji už je pre rodičov neskoro. Aj rodičia sa potrebujú zariadiť. 
Starosta – p. riaditeľka skús zistiť záujem rodičov a všetko potrebné. 
 

 
 
 
 
 

d) Informácia o ukončení projektu: „Rekonštrukcia, modernizácie a rozšírenie kapacít MŠ 



 

 

Lúčka“ a personálnom obsadení MŠ  
Starosta informoval o personálnom obsadení MŠ. Ako uviedol, v súčasnosti pracujú v MŠ 3 
učiteľky. Od januára 2024 sa plánuje s prijatím ďalšej. Je to finančne náročné, nakoľko sa ku 
financovaniu berie stav vždy ku 15.9. a ten tohoročný sa premietne až do rozpočtu budúceho 
roka. Nateraz je potrebné vykryť náklady na tretiu učiteľku z inej časti rozpočtu. 
Sopková Anna – podľa slov p. riaditeľky my už teraz máme počty deti na otvorenie plne 
hodnotnej dvojtriednej MŠ 
Starosta – počty deti áno, ale finančne ešte nie. Preto sa v súčasnosti MŠ funguje s troma 
učiteľkami s tým , že poobede sa zlučujú obe triedy do jednej. Od januára už plánujeme 
fungovať dve triedy po dve učiteľky. 
Hlavná kontrolórka – dôležité je povedať, že stav ku 15.9. sa prejaví v rozpočte až 1.1. Teraz 
musí obec náklad na učiteľku znášať obec podľa stavu z 15.9.2022. Súčasne počty deti sa 
zhodnotia do rozpočtu až od januára 2024. 
Sopková Anna – takže ak by bol počet detí dostačujúci pre 4 učiteľky, budú fungovať dve triedy 
hore aj dole plne funkčné aj so spaním? 
Riaditeľka MŠ – áno budú fungovať ako dve samostatné triedy, v jednej bude 11 detí 
a v druhej 16. 
Starosta – aj teraz fungujú dve triedy len s tým, že by sme to finančne nezvládli, tak sa 
poobede spájajú do jednej triedy. Musia sa trochu do januára potrápiť. 
Starosta informoval poslancov, že na pozíciu učiteľky MŠ bolo prijatých 21 žiadosti. Jedna 
žiadosť nespĺňala podmienky pre MŠ. Ďalších 7-8 uchádzačiek nemalo žiadnu prax v MŠ, 4 
uchádzačky odmietli, že pracujú na projektoch alebo už majú prácu. Ďalšie dve aj keď mali 4-
6 rokov praxe mali veľké finančné nároky, čo je ekonomický pre obec neúnosné, ďalšie mali 
záujem len o stále pracovné miesto, nie na zastupovanie. Toto momentálne nemôžme sľúbiť, 
pretože máme kvalifikované učiteľky prijaté na neurčito, len sú v súčasnosti na materskej 
dovolenke.  
Sopková Anna – obec s nimi komunikuje, či sa plánujú vrátiť? 
Starosta – plánujú sa vrátiť na pôvodné miesto, len je ťažko teraz povedať čo bude o rok. Tri 
roky majú nárok na MD a my im musíme držať pracovné miesto. Po troch rokoch buď nastúpi 
alebo ukončí pracovný pomer. 
Starosta sa vyjadril aj ku ukončeniu projektu „Rekonštrukcia, modernizácia a rozšírenie 
kapacít MŠ Lúčka“. Hlavná časť projektu, tak ako bola projektovaná, tak bola aj ukončená, 
bola prevzatá od dodávateľa a prebehla už aj kontrola na mieste po ukončení prác riadiacim 
orgánom IROP PSK Prešov a to 12.9.2023. Kontrolovalo sa, či je všetka dokumentácia 
v poriadku. Následne sa išlo do MŠ na tvar miesta, kde bola vykonaná fyzická kontrola, či je 
všetko v súlade s projektovou dokumentáciou, výkazom výmer a skutočným stavom. 
Marcin Peter – prečo nebola prizvaná stavebná komisia ku kontrole, načo ju máme? 
Starosta – toto rieši riadiaci orgán projektu, on prizýva ľudí na kontrolu na mieste   
 
e) Informácia starostu o stave ciest a miestnych komunikácií v obci  

Starosta informoval poslancov, že problematický most riešil s VUC Prešov, kde bol prísľub od 
p. Kavalca zo SCC, že v máji 2023 je zaradený do plánu oprav. Nakoľko sa to opäť neriešilo, 
telefonoval s riaditeľom SÚC PSK Marcelom Horvátom v čase keď pršalo, aby sa pozrel cez 
satelity ako to na moste vyzerá. Telefonicky mi prisľúbil, že do konca marca 2024 by mali 
tento problém odstrániť. Opravu priekopy finančne sami  nezvládame, preto ju plánujeme 
zahrnúť do niektorého z projektov.  

Marcin Peter- akou formou sa to plánuje urobiť? 

Starosta – musí sa narezať, žľaby vyhodiť a znížiť cestu do priekopy. 

Marcin Peter – bude treba narezať asfalt a zasahovať do už urobenej cesty. Nebolo by 
vhodnejšie dať tam iné žľaby? Občania sú netrpezliví a sťažujú sa zakaždým, keď tade 
prechádzam. 

 

f) Informácia o čerpaní rozpočtu príjmov a výdajov obce za I. polrok 2023 

Hlavná kontrolórka predniesla informáciu o plnení rozpočtu. Čísla ku dnešnému dňu nie sú 
aktuálne, lebo priebežne sa už končí účtovanie za mesiac august. Stav k 30.6.2026 je 
nasledovný: príjmy sa plnia na 68%. Momentálne je stav rozpočtu +4 133, EUR vrátane 
kapitálových a bežných výdavkov. Je tu niekoľko položiek, ktoré sú prázdne a niektoré 
prečerpané a toto nemá byť. Nesmie sa minúť viac ako je v rozpočte rozpočtované.  Nakoľko sú 



 

 

niektoré položky prečerpané a niektoré naplnené na 75% a je to stav ku 30.6.2023 kontrolórka 
dotazovala starostu, či sa bude rozpočet dopĺňať alebo sa budú prostriedky presúvať z položky 
na položku. 

Starosta – jednoznačne sa budú presúvať, nakoľko je veľa položiek nulových. Vyjadril sa aj 
k energiám s tým, že bol podcenený rozpočet na plyn, kde bolo rozpočtových len cca 2 500 EUR 
a doposiaľ je rozpočet prečerpaný o 600% . Na elektrinu je rozpočtované na všetkých päť 
odberných miest 21 350 EUR. Čerpanie je cca 14 000 EUR. 

Pri MŠ je jedna osoba naviac. Už k 30.6.2023 keď ešte bol pôvodný stav bol rozpočet na mzdy 
vyčerpaný na 79%. Budú financie so zamestnancom naviac postačovať, či si obec bude vedieť 
s tým poradiť, že tieto položky bude treba navýšiť? 

      Starosta – budeme si musieť s tým poradiť 

      Hlavná kontrolórka informovala, že rozpočet bol doposiaľ upravovaný len raz. Príjmy 
a výdavky sa navýšili o 13 000 EUR (13.1.2023). Odvtedy nebola žiadna úprava rozpočtu. Je 
potrebné aby sa po ukončení III. štvrťroku pristúpilo k ďalšej úprave rozpočtu a dali sa veci do 
poriadku. 

      K bodu 8) 

Starosta sa vyjadril ku ostatným dotazom poslancov, ktoré mu boli emailom doručené pred 
rokovaní OZ: 

 Za čistejšiu a krajšiu obec – informovať o aktivitách samosprávy obce – starosta sa 
vyjadril, že tomuto dotazu nerozumie a poprosil o vysvetlenie 
Sopková Anna – išlo o to keď OZ po spoločnej konzultácií so starostom roznášalo letáky do každej 
domácnosti, ktorým chce dosiahnuť u občanov to, že tak ako sa každý vie sám postarať o vlastný 
pozemok aby sa naučili, že aj pozemok, ktorý je cez cestu a nepatrí im, aby sa ho snažili dať 
nejakým spôsobom do poriadku. Sme si vedomí toho, že to patrí Povodiu Bodrogu, ale patril aj 
vtedy, keď ho užívali a nevadilo im to. Teraz, keď ho už neužívajú, nechajú ho zarasť tak, že sa 
človek bolí ísť s deťmi na prechádzku, čo môže odtiaľ vyliezť. Je tam tráva do výšky 1,5m. Kôli 
tomu sa rozniesli letáky. Zároveň sme chceli aby aj ostatní poslanci vyvinuli aktivitu smerom 
k občanom a nahlas o tom hovorili. Sú veci, ktoré obec neutiahne z vlastných finančných 
prostriedkov. Ale sú veci na ktorých sa môžu podieľať jednotlivci a tak z malých vecí sa dajú 
urobiť veľké veci. Len treba chcieť, nájsť si čas a hovoriť o tom. Dá sa to. 
Starosta – je to na každom z nás. Ja nemôžem niekomu rozkázať, aby pokosil alebo upratal cudzí 
pozemok. Myslím, že letáky čo roznieslo OZ mali občanov nakopnúť a nadchnúť. 
Sopková Anna – nie je to jednodňová záležitosť. Išli sme do toho s tým, aby sme na tom pracovali 
všetci a je to dlhodobá záležitosť. Máme tu aktivistov, ktorí sa špárajú vo všetkom, ale toto, čo 
treba urobiť nerobia. Neviem, či sa to k Vám dostalo s pochopením, ja zo svojej pozície urobím 
možné i nemožné, aby to aspoň na našej ulici vyzeralo. 
Riaditeľka MŠ – informovala o probléme s tenisovými kurtami. Chcú ich s deťmi využívať, keď je 
ešte pekné počasie, no po kurtoch sú porozbíjané sklenené fľaše. Kurty sú v nepoužiteľnom stave. 
Navrhuje, aby pred vstupom na kurty boli vhodné upozornenie a ak to nepomôže, nach sa 
uzamykajú ako v minulosti. To isté sa stáva na školskom dvore. Najhoršie je to po víkende 
v pondelok. Navrhuje, či by nebolo možné to uzavrieť, tak ako je to napr. v Kračúnovciach, kde 
je školský dvor uzamknutý. Uvedomuje si, že detské ihrisko je určené aj pre širokú verejnosť ale 
je potrebné zaviesť nejaké pravidlá a ak to nepomôže, uzavrieť. Nie je to len o rozbitých fľašách, 
ale aj o tom, že pri altánku je neznesiteľný zápach po moči. 
Havrila Andrej – navrhol, či by nebolo potrebné školský dvor oplotiť aj vzhľadom na bezpečnosť 
detí v MŠ. 
Sopková Anna – v súvislosti s aktuálnou témou, oboznámila prítomných, že OZ bolo úspešné 
v ďalšom projekte „Lúčanské ovocníčkovo“ v grantovom programe „Podporujeme slovenské 
ovocné sady“ a získalo finančné prostriedky vo výške 1700EUR. V tomto projekte v ktorom sa 
plánuje revitalizácia školskej záhrady. V rámci toho by sa mohol dvor oplotiť.  
Starosta – tí, čo robia neporiadok na školskom dvore chodia cez prednú bránku. 
Marcin Peter – ak by sa začal školský dvor zamykať, tak je potrebné, aby bol celý oplotený 
a uzavretý.   
Riaditeľka MŠ – na školský dvor chodia aj mamičky s deťmi z obce ale aj z iných obci. Nie je 
proti, aby aj oni využívali detské ihrisko.  
Hermanovská Anna - nemyslí si, že oni by robili neporiadok.  
Riaditeľka MŠ - problem vidí skôr v mládeži, predovšetkým po víkende 
Marcin Peter – navrhuje, aby po víkende bol dvor pravidelne upratovaný pracovníkmi MOS 



 

 

a predovšetkým monitorovaný 
Sopková Anna – navrhuje, aby sa urobil rozpis na upratovanie verejných priestranstiev, tak ako 
je v kostole podľa čísiel domu 
Starosta – všetko je v ľuďoch. Stáva sa aj na cintoríne, že občania si upracú vlastné hroby, 
pokosia a trávu vysypú ku cudzím hrobom. Pričom skládka na bioodpad je o 5m ďalej. V sobotu 
plánoval brigádu na cintoríne, no keďže vyhlásili brigádu na fare v Kračúnovciach, nechcel 
narúšať ich program  
Hermanovská Anna – informovala sa ako je to s odpadom na cintoríne, či by okrem veľkého 
kontajnera do ktorého sa mieša všetok odpad, nebolo dobré zabezpečiť aj nádoby na triedený 
odpad – sklo, plasty... 
Starosta – odpad z cintorína sa dáva ku zmiešanému komunálnemu odpadu. Jeho zložky je veľmi 
ťažko vyseparovať, nakoľko plasty a sklo sú znehodnotené voskom a ostatné dekorácie z hrobov 
sú zmesou rôznych materiálov. 
Po rozsiahlej diskusií k tomuto bodu programu starosta to uzavrel tým, že čo sa týka školského 
dvora a kurtov urobí potrebné opatrenia, zabezpečí tabule a upratovanie školského dvora. 
 Potreba vypracovania harmonogramu – plánu činnosti, aktivít na aktuálny rok 

všetky organizácie, združenia v obci vrátane obce. Je množstvo aktivít, ktoré sa 
dajú robiť spoločne 

Starosta – obec má svoje aktivity, ktoré robí pravidelne – Deň matiek, Deň detí, v auguste – na 
deň odpustu, Úcta k starším, Mikuláš, prípadne ak je vôľa aj Silvester. Telovýchovná jednota má 
celoročne svoju aktivitu, okres zimy a dva týždne v lete... 

Sopková Anna – predpokladám, že pointa dotazu, ktorý bol vznesený je úplne iná. Išlo nám o to, 
že je tisíc vecí, ktoré dokážeme robiť všetci spolu - TJ, DHZ, Obec aj OZ, teraz už aj JDS. Myslím, 
že každá organizácia má vypracovaný plán aktivít na celý rok tak, ako my. Treba si spolu sadnúť 
a dohodnúť sa, že toto vieme robiť všetci spoločne a toto si robí zvlášť každá organizácia. Nie 
ako sa často stáva, že my ako poslanci sa o nejakej aktivite dozvieme z večera do rána alebo 
ešte horšie ak obec niečo organizuje dozvieme sa to z plagátu. Ak by bol vypracovaný plán, tak 
by sme vedeli, ktorý mesiac čo obec chystá a vedelo by sa pridať, či už DHZ alebo iná organizácia. 
Beriem, že doposiaľ to tu takto nefungovalo lebo fungovalo len TJ a DHZ. Teraz sú tu aktivity, 
ktoré vznikli a združenia, ktoré vznikli a chcú napredovať. Tak ako my chceme zveľaďovať obecný 
majetok aj oni chcú vytvárať aktivity, nie pre seba ale pre občanov obce. Dokonca na aktivity 
prichádzajú aj občania z iných obci. Myslím, že obci robíme dobré meno a vyzdvihujeme ju. To 
bola pointa toho. Nechcem, aby riaditeľka predložila na stôl plán aktivít, ale aby vypichla aktivity 
do ktorých by sme išli spolu. Napríklad tak, ako to je v októbri „Úcta k starším“ kde MŠ prispeje 
programom, my pohostením a obec darčekom, všetky organizácie sú v tom spolu. Niekedy 
nerozumiem narážkam, ktoré sú predovšetkým na našu adresu Občianskeho združenia. 
Zapájame sa do každej jednej výzvy do ktorej sa môže OZ zapojiť, aby získalo nejaké financie, 
ktoré ostanú tu v obci, nie nám vo vrecku. 

Riaditeľka – je potrebné, aby si sadol predseda OZ, predseda TJ, predseda DHZ a starosta 
a môžeme diskutovať o tom. Bola by som za, aby sa takto jednalo. Nech každý predložil svoje 
aktivity a dohodlo by sa, kde je vhodná spolupráca, ktoré aktivity si chce urobiť MŠ samostatne. 
Ja osobne nemám problém predstaviť svoje aktivity. Preberiem to s rodičmi a môžeme sa 
stretnúť. To že niektoré aktivity sa robia na viacerých miestach napríklad Mikuláš to je tradícia, 
že obec robí Mikuláša, ale aj naše deti sa tešia, keď do MŠ zavíta Mikuláš. 

Starosta – aj tohto roku je plánovaný Mikuláš a bude spojený s darovaním krvi. 

 Informácia o najbližšej akcií v obci – V. ročník Lučanského dyňobrania   

Sopková Anna – keď už sme pri aktivitách, chcela by som informovať o najbližšej aktivite 
Občianského združenia a to je piaty ročník Lučanského dyňobrania.  

Hažerová Monika (predsedníčka OZ) -22.10.2023 plánujeme akciu Lučanské dyňobranie, ktorú 
by sme chceli spojiť s futbalom. V rámci tejto akcie sme vymysleli cukrársku súťaž Pečie celá 
Lúčka a bude to súťaž o najlepší cheesecake, ktorý by sa obmenil nejakou cenou. To by bol taký 
hlavný program. Potom by tam bola aj výstava dýň ako minulý rok. 

Sopková Anna – k samotnej jesennej výzdobe a zberu dýň bude pripravená kampaň a to 
minimálne 2 týždne pred samotnou akciou. Chceli by sme k tomu prizvať aj MŠ aby pripravili 
výstavu výtvarných prác detí z MŠ. Na kurte plánujeme skakací hrad a počas prestávky 
Šarkaniádu. O občerstvenie sa postaráme my, výčap bude mať p. Rastislav Hvišč a takým 
hlavným bodom by malo byť vystúpenie skupiny Drišľak, s tým, že my im prichystáme pôdium, 
prípadne prestrešenie. Na akciu bude prizvaná aj SJD so svojím stánkom. 



 

 

Starosta – je možné, a mrzí ma to, že futbal od 1.10.2023 nebude, kôli rekonštrukcií ihriska. Je 
to iba v prípade započatia projektu na úpravu ihriska. Priestor nebude nijako zaprataný, aby to 
bránilo tejto akcií. Len plocha ihriska nebude funkčná. 

Marcin Peter – či s futbalom alebo bez akciu môžeme robiť. Ovplyvňuje to len počasie. 

Sopková – nebránili by sme sa keby futbal bol, ale skomplikovalo by nám to situáciu v tom, že 
na vystúpenie skupiny Drišľak sme plánovali vyberať vstupné. Bolo by možne vyberať vstupné 
pred futbalom? 

Starosta – myslí si, že vstupné bude ťažko vybrať lebo ľudia sú naučení chodiť na futbal bezplatne. 
A za ďalšie prídu aj fanušíci hosti a nemôžme od nich pýtať vstupné na našu akciu. Koncom 
septembra už budeme vedieť ako to s futbalom vyzerá. 

Marcin Peter – dobre, podľa toho sa zariadime 

 Letné kino - informácia 

Starosta – informoval, že by sa bolo potrebné stretnúť ohľadom digitalizácie letného kina na 
školskom dvore. 

Sopková Anna – informovala o tom, že Letné kino premietalo toto leto na školskom dvore 
posledný krát. Občianske združenie bolo úspešné v projekte z PSK na letný amfiteáter 
a konštrukcia kina bude súčasťou drevenej konštrukcie amfiteátra. Takže na budúci rok bude 
Letné kino v lokalite Pri studničke. 

Starosta – takže náš projekt elektrickej prípojky môžeme zrušiť 

Sopková Anna – tým, že sa zrevitalizuje školská záhrada a prejde rekonštrukciou do budúcna  
projekt elektrickej prípojky by nebol od veci napr. na osvetlenie zadnej časti školského dvora 
a vybudovanie Ružencovej záhrady. Táto časť dvora je nádherná a nevyužitá. 

 Informácia o plánovanom vybudovaní prechodu do telocvične 

Marcin Peter – dotaz ohľadom prechodu do telocvične. Plánovalo sa to v lete, ale nebol na to čas. 
Navrhuje, aby sa prediskutovalo s dodávateľom tepelného čerpadlo, koľko by finančne stalo 
preloženie potrubia, aby sa tam dali postaviť schodíky a vytvoril by sa tak vstup do telocvične 
rovno z triedy. Následne na to stavebným povolením alebo ohlasovacou povinnosťou by sme to 
svojpomocne urobili, aby deti neprechádzali cez kotolňu do telocvične. 

Starosta – finančné náklady je jedna vec, ale na druhej strane je bezpečnostné hľadisko keďže 
otvoríme protipožiarny otvor 

Marcin Peter – veď kotolňová časť je zavretá priečkou a myslím, že je oveľa nebezpečnejšie 
prechádzať po schodoch vonku a cez kotolňu, ktorá nie je uzavretá a odvetráva sa cez šatňu. 
A nebol by to priamy vstup do triedy. Medzi tým je mali miestnosť, kde by sa dali navŕtať 
vešiačiky a mohla by poslúžiť deťom na prezliekanie 

Starosta – osloví firmu ENERGY, ktorá robila tepelné čerpadlo a o výsledku bude informovať 

Sopková Anna – treba sledovať, či nebudú výzvy na rekonštrukciu telocvične 

 Informácia o zamykaní starých šatní 

Marcin Peter – informoval sa kto všetko má kľúče od starých šatní, ktorých pravú časť užíva OZ. 
Kľúče od tejto častí mám len ja a zakaždým sú tam veci popremiestňované. Teraz sú tam 
vytiahnuté lavičky, stan je úplne inde. 

Starosta – kľúče mám ja, Rastislav Hvišč a myslím že Adam Mikula. 

Marcin Peter – chcem to zavrieť, ale nechcem to urobiť tak, aby ste o tom nevedeli. Našu časť 
uzamknem, len nechcem aby sme tam uzamkli nejaké lavičky alebo veci, ktoré nie sú naše. 

Starosta – jednoznačne si to uzmknite a to čím skôr. Myslím, že lavičky sa tam dostali 
nedopatrením, keď som ich dal pracovníkom MOS upratať do šatne. Vyložte ich vonku a priestory 
si riadne zabezpečte, skonštatoval starosta. 

 Informácia o vitríne a záhone pre obecným úradom 

Sopková Anna – informovala sa u starostu, či tabuľa umiestnená pred obecným úradom v ktorej 
je mapa sa nejako viaže k projektu alebo by sa dala využiť napríklad na prezentáciu občanov 
obce, ktorí mali zásluhy na zviditeľnení či budovaní obce. Máme tu mnoho takých zaslúžilých 
občanov o ktorých by sa mali dozvedieť aj tí občania, ktorí sa do obce prisťahovali alebo len našu 



 

 

obec navštívili. 

Starosta – v roku 2020 sme dostali finančné prostriedky na projekt a sú viazané po dobu 5 rokov 

Sopková Anna – chcem sa opýtať na časť pozemku od  RD p. Magdalény Labuda ku orubníku, 
komu patrí a po ďalšie či by sme nemohli urobiť v obci jeden veľký tulipánový záhon. O cibule 
tulipánov sa postaráme, len potrebujeme miesto kde by sme ich mohli vysadiť, aby nám už v jari 
zakvitli. Jednalo by sa o priestor pred obecným úradom. 

Starosta – priestranstvo medzi mostom pred RD pani Lukáčovej a mostom pred RD p. Maťaša je 
vo vlastníctve obce. Nemá nič proti tomu, aby sa v týchto miestach vysadil kvetinový záhon 

 
HLASOVANIE: 

 Počet Poslanci 

Prítomní 6 
PhDr. Anna Hermanovská, Peter Marcin, Anna Sopková,  

Mgr. Lenka Sokol, RNDr. Marcel Tkáč, Andrej Havrila 

Za 6 
PhDr. Anna Hermanovská, Peter Marcin, Anna Sopková,  

Mgr. Lenka Sokol, RNDr. Marcel Tkáč, Andrej Havrila 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Nezúčastnil sa 
hlasovania 

0  

 
Predložený materiál je súčasťou zápisnice. 
Návrh na uznesenie č. 38/7/2023  je súčasťou zápisnice. 

 
 
V závere sa starosta poďakoval prítomným za účasť a siedme rokovanie obecného 
zastupiteľstva ukončil. 

 

 

 

 

                  ................................................. 

         Mašlej Mikuláš - starosta 

 

 

OVEROVATELIA ZÁPISNICE: 

 

 

RNDr. Marcel Tkáč     ........................................................ 
  

 

Anna Sopková       ........................................................  


